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SVEČNICA – JEZUSOVO DAROVANJE V TEMPLJU
Praznik nosi dvojno ime: Jezusovo darovanje in svečnica. Sveča je prastar
simbol luči. Naša prava, večna luč je Kristus; On, ki ga videc Simeon imenuje »luč
v razsvetljenje poganom«.
Jezus je luč, ki na najrazličnejše načine razsvetljuje vsakega človeka; On je Božje
Sonce, ki sije tudi v najtemnejših nočeh in najtežjih dneh našega življenja.
Njegovi žarki nas dosežejo tudi v onemogli starosti, najhujši bolezni, tudi v smrtni
uri. Jezus je sonce, ki jasní, vedri, napolnjuje s svetlobo in smislom naše dneve.
On je Ogenj, ki nas očiščuje.
To pestrost pomenov lepo osvetljuje Sveto pismo. Že Stara zaveza večkrat
imenuje Boga luč: »Gospod je moja luč in moja rešitev.« Ko apostol Pavel piše
kristjanom, da so bili nekdaj tema, zdaj pa so luč v Gospodu, mu je luč podoba
duhovne in telesne čistosti, notranje svobode, nenavezanosti na nične stvari. In
ko Jezus odpre oči sleporojenemu in se razodene kot luč sveta, luč ne pomeni le
telesnega razsvetljenja, ampak kažipot v večnost.
Vse to bogastvo simbolike luči imejmo pred očmi! Utrdimo svojo vero in zaupanje
v Božjo luč, ki nam po naši vesti in po nauku Cerkve sveti na življenjski poti.
Mislimo pa tudi na sodobne pogane, na neverujoče; molimo zanje, da bi jim
Kristusova luč pokazala pot do Boga. Vsem, ki jim le moremo, bodimo nosilci
Božje luči, saj nam še posebej velja apostolova beseda: Živite kot otroci luči!
Tesno povezana z lučjo je tudi druga razsežnost praznika: darovanje. Sveča, ki
dogoreva, je njegov simbol. Izgoreva, použiva se v blagor tistim, ki jim sveti. Taka
sveča je Jezus Kristus. Sam se je popolnoma izničil, da bi se ljudje v njegovi
svetlobi mogli spraviti in prijateljsko srečati z Bogom. Jezusovo darovanje v
templju je napoved njegove daritve na križu. Vse njegovo življenje je bilo tako
razpeto med dve daritvi, bilo je darovanje, služenje človeku, izgorevanje za
druge, za nas vse.
Tudi mi se dajmo na voljo Bogu! Z zglednim življenjem prispevajmo svoj delež k
največji nalogi, ki nam je zaupana: prižiganju in širjenju Kristusove luči v današnji
svet! Edi Vajda, župnik



G. Jože Andolšek je bil na prvem adventnem
večeru 2022 naš gost skupaj z zakoncema Pori. Je
duhovnik, salezijanec, doma iz Boštanja pri
Sevnici, vrsto let pa že živi in dela na avstrijskem
Koroškem. Zastavili smo mu nekaj vprašanj, da
se predstavi tudi v našem glasilu.
Najprej nas zanimata Vaši odločitvi za duhovnika
in vstop v Salezijansko družbo.

V družini nismo bili bogati v materialnem pomenu besede, bilo pa je
pomembno, da smo se spoštovali, imeli smo se radi. Skupaj smo delali, ob
večerih skupaj zmolili, ob nedeljah skupaj bili pri sveti maši in nato ves dan
preživeli skupaj. Staršema je bilo pomembno, da sta nam otrokom
posredovala delovne navade. Ob njiju sem pa tudi začutil, da sta živela iz
vere. Mama je nam otrokom ob večerih pred spanjem prebirala življenje
svetega Janeza Boska iz misijonske revije, o Kerecu in Andreju Majcnu.
Doma smo imeli knjigo o Baragi in Damjanu de Veusterju, očetu gobavcev; o
misijonarjih, ki so svoje življenje povsem zastavili za revne.
Pri nas v župniji je bila salezijanska skupnost, ki je nam otrokom in mladim
oblikovala prosti čas in nas vodila k Bogu. Zelo rad sem ministriral.
Ministrantje in mladi smo s pomočjo magnetofona pripravljali t. i. „filmčke“, za
katere smo prebirali misijonske zgodbe. Pri urah verouka nam jih je župnik
predvajal. Najbolj se me je dotaknila zgodba o afriškem otroku Bambu, ki se
je odločil, da je postal duhovnik. V tem okolju župnije in družine sem se odločil
za duhovniški poklic.
Bili ste učitelj na gimnaziji v Celovcu. Nam na kratko predstavite to delo?
Kako je delati z mladimi?
Skoraj štiri desetletja sem učil na celovški slovenski gimnaziji. To je bilo moje
življenje. Mladi so odraz družbe, v kateri živimo. Na poseben način sem jih
spoznaval na veroučnih ekskurzijah v Rimu, Torinu, Pleterjah, kadar smo jih
obiskovali z razredi redovne skupnosti. Tudi sedaj, ko ne poučujem več, me
povabijo, da prihajam na gimnazijo za spovedni pogovor. Z dijaki se veselim,
večkrat tudi jočem, vedno pa upam, posebno takrat, ko jim v družini ne gre
dobro, imajo probleme v šoli pa tudi, ko razpadlo prijateljstvo, ki je veliko
obetalo. Večkrat jim pravim, da imamo vsi v srcu prostor, kjer smo povsem lepi
in dobri. Te lepote, ki nam jo je podaril Bog, nam ne more nihče vzeti, četudi
smo ranljivi in z napakami.
Niste bili misijonar v smislu, da bi šli za nekaj let v misijone, pa vendar
ste znani kot ambasador za misijonske dežele, ki ste jih velikokrat
obiskali. Kaj Vas nagiba k temu?
Prvič sem se srečal z Etiopijo leta 1984/85, ko je zaradi lakote umrlo več kot
milijon ljudi, večinoma otrok. Takrat so salezijanci v Addis Abebi prosili vse
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salezijanske skupnosti, da bi jim pomagali. Tako smo se tudi v naši v Celovcu
vključili in prispevali svoj delež. Kot učitelj verouka na slovenski gimnaziji sem
predlagal dijakom, da bi se v misijonskem mesecu oktobru podali od hiše do
hiše in zbirali za vrstnike v Etiopiji, da bi tudi oni imeli dnevni obrok hrane.
Občudujem mlade, njihovo zagnanost in veselje, ko prinesejo po treh tednih
vsak svoj dar. Do konca meseca zberemo 20-25 tisoč €, že vrsto let. Pri urah
verouka se v molitvi spomnimo vrstnikov v Etiopiji, kjer je okoli pet milijonov
otrok sirot. Vsak izmed njih ima obraz in ime. Zelo sem hvaležen
Misijonskemu središču Slovenije, ki pomaga uresničevati prošnje
salezijancev v Etiopiji, da ima 980 tamkajšnjih otrok svoje botre, ki jim
pomagajo do človeka vrednega življenja. S pomočjo Mive Slovenija in Mive
Avstrija smo poslali v Etiopijo že kar štiri avtomobile. Pomagamo v
salezijanskem misijonu in tudi v dveh klinikah, ki jih vodijo sestre uršulinke in
frančiškanke. V misijonu sester uršulink na severu Etiopije je tri mesece s
srcem in znanjem zdravila bolne vaša rojakinja, pediatrinja dr. Lona Heber. Ob
vsem sem le posrednik dobrote mnogih in priča nekaterim zgodbam, ki so
postale del mene ... To so vesele zgodbe s srečnim koncem, so pa tudi
takšne, ob katerih sem ostal brez besed. Mnogi prostovoljci, ki so že delovali
v Etiopiji, so njenim prebivalcem podarili najlepše. Ko se vračajo, mi pravijo,
da so veliko več prejeli, kot pa dali. Prepričan sem, da je prostovoljstvo ena
izmed priložnosti za osebno rast in tudi za rast v veri.
Kako Vi vidite trenutno situacijo v Etiopiji?
Na severu je od novembra 2020 divjala bratomorna vojna, v kateri je bilo
uničeno 90 % infrastrukture, šol, bolnišnic, domov ... V tem predelu imamo
salezijanci štiri skupnosti, ki se posvečajo delu z mladimi. Hvala Bogu, pred
mesecem je začelo veljati premirje. In le upam, da tako ostane. Žalosten sem
zaradi toliko mrtvih ter deklet, žensk, redovnih sester, ki so jim vojaki strli srce
ali jih na tisoče pobili. Žalosten sem zaradi vseh razseljenih, predvsem pa
otrok, ki so izgubili starše v vojni in mnogi zaradi lakote umrli. V tej težki
situaciji bomo pomagali zdraviti duševne rane, tudi inštitut za družine iz
Ljubljane in vaša rojakinja klinična psihologinja Anka Pori. Vedno, ko se
odločam, se odločim za ljudi, ki jim ne gre dobro. Pri njih iščem Njegovo
obličje.
Kako naj bi kristjani v današnjem času živeli evangeljsko oziroma bili
misijonarji?
Da bi vzpostavil odnos do Boga, ga moram iskati z vsem telesom in z vsem
srcem. Brez veselja in navdušenja bi bilo naše življenje zelo prazno. Po krstu
je vsak izmed nas v t. i. embrionalem stanju, ki se vsak dan bolj razvija v
vstalega Jezusa. Na tej poti nam je darovana gostija – evharistija, ki je v
življenju ne moremo povsem dojeti, ker presega vsa naša spoznanja. Papež
Frančišek pravi, da naj tvegamo in gremo iz svojega ugodja na obrobje, tja,
kjer ljudje, zlasti mladi, trpijo. Želim, da bi Bog vedno znova prišel v naše
vsakodnevne odnose, da bi vsi, ki ga iščejo, imeli priložnost po nas kristjanih,
da ga odkrijejo.



Hvala Vam za odgovore, v katerih se kaže Vaša gorečnost za pomoč
revnim deželam. S podatki za botrstvo prosimo zanjo tudi bralce
Vogelnega kamna.

Pripravila Marija Prikeržnik

ČAS MED LETOM
Adventni in božični čas v novem cerkvenem letu sta za nami. Božični se je
končal na nedeljo Jezusovega krsta, ki je bila letos 13. januarja, in začel se
je t. i. čas med letom, njegov prvi del. V njem bo sedem t. i. navadnih nedelj
oz. nedelj med letom. 1. se je pokrila s koncem božičnega časa, 7. pa bo 19.
februarja, teden dni pred 1. postno nedeljo, ko se bo začel tudi postni čas
cerkvenega leta.
V tem obdobju obhajamo vsem znani praznik Jezusovo darovanje v templju
(2. februarja), do katerega imamo po starem običaju še postavljene jaslice in
še pojemo božične pesmi. Imenujemo ga tudi svečnica, saj po stari navadi ta
dan v cerkvah blagoslavljamo sveče, je pa to tudi dan posvečenih (redovnic
in redovnikov). Je natanko 40 dni po božiču, letos pride na četrtek, nedelja
potem pa je 5. navadna. Med pomembnimi navadnimi nedeljami v januarju je
3. nedelja med letom nedelja Božje besede, praznik Svetega pisma, ko v
Slovenski cerkvi potekajo svetopisemski maratoni.
So pa v prvem delu časa med letom vsaj trije pomembnejši svetniki. 17.
januarja goduje sv. Anton (Zvonko) Puščavnik, zavetnik vitezov, domačih
živali, svinj, mesarjev, slaščičarjev, grobarjev in pletarjev, priprošnjik proti kugi,
ognju, nalezljivim boleznim. 24. januarja je sv. Frančišek Saleški, zavetnik
katoliških pisateljev in časnikarjev, zato je januar mesec verskega tiska oz.
katoliških medijev. Dan po svečnici (3. februarja) goduje sv. Blaž, eden od 14
pomočnikov v sili. Je priprošnjik proti boleznim v grlu, kašlju, zobobolu,
nepravim besedam … Je zavetnik zdravnikov, trgovcev z volno, čevljarjev,
krojačev, pekov, zidarjev, domačih živali … V Slovenski cerkvi na ta dan
podeljujemo Blažev blagoslov.
Bogoslužna oblačila duhovnikov v času med letom so zelena. To je barva
pomladi, novega življenja in upanja.

Pripravila H. Merkač

Botrstvo za otroke sirote
v Etiopiji

Le 15 evrov na mesec!
Hvala! Amasegenalo!
Misijonsko središče Slovenije
Kristanova ulica 1
1000 Ljubljana, Slovenija
Tel: +386 1 300 59 50
E-pošta: missio@rkc.si
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Pregovori o godovnem dnevu sv. Blaža
Če je na Blaževo oblačno, bo o sv. Juriju zelena trava.
Na Blaževo je vsega blaga (živine) god.
Svečnice dan, zima van. To je laž, pravi sv. Blaž.

ADVENTNA AKCIJA OTROCI ZA OTROKE 2022
Tudi pretekli advent smo se z veroučenci pridružili adventni
akciji. S pomočjo adventnega koledarja smo spoznavali delo
misijonarke blažene Pauline-Marie Jaricot. Odziv je bil lep.
Hvala tudi staršem, ki svoje otroke spodbujate in jih pri čutu
za solidarnost podpirate. Vsi razredi so skupno zbrali 287 €,
ki smo jih poslali v misijonsko pisarno. Kot zanimivost naj
povemo, da so v letu 2021 otroci iz Slovenije zbrali skupno
82.687,71 €. S tem denarjem so lahko podprli kar 20
projektov za pomoč otrokom v afriških državah Benin, Mali in
Mavretanija. Katehistinja Marija

IZ VEROUČNIH KLOPI



KOLEDOVANJE 2022/23
TRIKRALJEVSKA AKCIJA OTROK
Koledniki otroci smo pretekli dve leti prišli v vaše domove le preko pisma,
ki smo vam ga poslali, letos pa smo se spet lahko oglasili na vašem domu.

Koledovanje se vedno odvija med božičem in praznikom treh kraljev. Ker
smo v letih pred korono običajno obiskovali domove po novem letu, je bilo
morda letos malo presenečenja, saj smo koledovali že 29. in 30. decembra
lani. Datum vedno izberemo glede na to, kdaj se otroci v akcijo najlaže
vključijo.
14 otrok v treh skupinah in sedem spremljevalcev (Meta, Mateja, Samo,
Katja, Lucija, Roman in Marija) se je tako spet podalo na pot, v kraljevskih
oblekah, za katere skrbi Jožica. Hvala vsem, ki ste nam velikodušno odprli
vrata (kar 100 vas je bilo!) in ste v skrinjico namenili dar za misijone. Zbrali
smo 1.800 €.

Katehistinja Marija
P. S.
Domove pa so obiskovali tudi odrasli koledniki Kulturnega društva Svitanje
in za obnovo oltarja v cerkvi sv. Egidija namenili 670 €.

Sv. Cecilija v vitražu
na našem koru



MINI SVETOPISEMSKI MARATON
Ves teden je potekal vseslovenski svetopisemski maraton z naslovom Le
pogum, vstani. Tudi v naši župniji smo se mu v soboto, 21. januarja, od 14.
do 18. ure pridružili z mini maratonom. Branja Svetega pisma, Mojzesove
5. knjige ter prerokov Ozeja in Amosa, se je udeležilo kar lepo število
bralcev in tistih, ki so Božjo besedo poslušali. Za vse je bila to tudi molitev,
ki nas vodi bliže k Bogu in je kažipot v našem življenju.

V nedeljo, 22. januarja, pa smo praznovali nedeljo Svetega pisma. Pri sv.
maši ob 10. uri so ob lepo okrašenem oltarju, na katerega so položili svoja
Sveta pisma, s petjem in branjem psalma, prošnjami, pesmijo (Naš zaklad
je Sveto pismo) in zahvalami to nedeljo počastili veroučenci z g. Bekom in
gdč. katehistinjo Marijo. Hvala vsem za organizacijo, sodelovanje in lepo
doživetje ob branju Božje besede.

Marjan Rupreht

IZ NAŠIH SKUPIN



NAPOVEDNIK

�8. februar, sreda – Prešernov dan, državni praznik
�11. februar, petek – god Lurške matere Božje,
svetovni dan bolnikov

� 22. februar – pepelnična sreda; obred pepeljenja pri jutranji in
večerni maši ob 7.30 in 18.00
� 25. februar – sobota, ob 17.30 srečanje staršev, botrov in
birmancev, nato ob 18.00 birmanska sv. maša
� 4. marec – sobota; od 9.00 do 13.00 dan prvoobhajancev v
Župnijskem domu

KRSTI – POROKE – POGREBI

Zakrament sv. krsta so prejeli: 1. Neža Ban; 2. Jaka Miklavc;
3. Lana Kotnik; na Strojni: 1. Ožbi Anželak.
Zakramenta sv. zakona ni prejel noben par.
H Gospodu po večno plačilo so odšli: 1. Franc Mori, 82 let,
Tolsti vrh 5; 2. Maksimiljan Jamšek, 90 let, Janeče 24; 3. Vinko
Horvat, 90 let, Tolsti vrh 2 d; 4. Ludvik Kajnih, 88 let, Čečovje 7;
5. Katja Melani Šterk, 49 let, Stražišče 11; 6. Ivan Čegovnik, 85
let, Trg svobode 14 a; 7. Franjo Ferk, 61 let, Tolsti vrh 63 c;
8. Verona Barl, 97 let, Čečovje 7; 9. Marija Herman, 90 let,
Čečovje 61 c; 10. Frančišek Lončar, 99 let, Trg svobode 13.
Hvala za podporo Vogelnemu kamnu. V decembru ste

zanj darovali 80,93 €.

Veroučenci imajo spoved. Katehistinja jih poduči o
vedenju pred spovedjo in med njo. Vpraša jih, kaj pomeni
rdeča lučka, ki sveti na spovednici.
"Da je prižgano gretje!" odgovori deklica.

(Vir: Aleteia)

NASMEJMO SE


